

Council at its thirteenth session,¹³ has established a Cocoa Stabilization Fund with a view to stabilizing the income of cocoa producers and expresses the hope that the Administering Authority will continue to give consideration to further possible measures with a view to ensuring a stable income for these producers.

662nd meeting,
17 February 1956.

1415 (XVII). Petition from the Bureau of the Executive Committee of the Association des notables camerounais, Bafang (T/PET.5/398)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Bureau of the Executive Committee of the Association des notables camerounais, Bafang, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/398, T/OBS.5/62, T/L.625),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Recalls* the recommendations adopted by the Trusteeship Council at its thirteenth¹⁴ and fifteenth¹⁵ sessions, in which it referred to the dangers of deforestation and soil erosion in the Territory and expressed the hope that the population as a whole would co-operate with the Administering Authority in its efforts to combat soil erosion and deforestation, in particular its efforts to classify forests;

3. *Notes* with regard to the question of land held by Mr. Elie Mboda that if legal redress is sought it is open to the contestants to submit their complaints to the competent courts of the Territory.

660th meeting,
16 February 1956.

1416 (XVII). Petition from the notables of the village of Mvog-Nok (T/PET.5/399)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the notables of the village of Mvog-Nok concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/399, T/OBS.5/68, T/L.629),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that work on the proposed road referred to in the petition was in progress;

2. *Decides to inform* the petitioners that in the absence of specific details the Council is unable to inquire into the other complaints contained in the petition.

692nd meeting,
22 March 1956.

1417 (XVII). Petition from Mr. Etienne Njounkam (T/PET.5/402)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Etienne Njounkam concerning the Cameroons under French

¹³ *Ibid.*, Ninth Session, Supplement No. 4 (A/2680), p. 163.

¹⁴ *Ibid.*, p. 165.

¹⁵ *Ibid.*, Tenth Session, Supplement No. 4 (A/2933), p. 162.

treizième session¹³, a créé une Caisse de stabilisation du cacao afin de stabiliser les revenus des producteurs de cacao et exprime l'espoir que l'Autorité administrante continuera à envisager toute mesure complémentaire capable d'assurer un revenu stable à ces producteurs.

662ème séance,
17 février 1956.

1415 (XVII). Pétition du Bureau du comité directeur de l'Association des notables camerounais de Bafang (T/PET.5/398)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Bureau du comité directeur de l'Association des notables camerounais de Bafang concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/398, T/OBS.5/62, T/L.625),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Rappelle* les recommandations que le Conseil a adoptées à ses treizième¹⁴ et quinzisième sessions¹⁵ et où il mentionnait le danger que le déboisement et l'érosion représentent pour le Territoire et exprimait l'espoir que la population en général s'associerait aux efforts que l'Autorité administrante déploie pour protéger le sol contre l'érosion et le déboisement, et en particulier pour classer les forêts;

3. *Signale* aux opposants à l'occupation par M. Elie Mboda du terrain en cause que, s'ils veulent demander réparation par la voie judiciaire, ils peuvent s'adresser aux tribunaux compétents du Territoire.

660ème séance,
16 février 1956.

1416 (XVII). Pétition des notables du village de Mvog-Nok (T/PET.5/399)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des notables du village de Mvog-Nok concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/399, T/OBS.5/68, T/L.629),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que des travaux sont en cours sur la route dont il est question dans la pétition;

2. *Décide de faire savoir* aux pétitionnaires qu'en l'absence de détails précis, le Conseil n'est pas en mesure d'enquêter au sujet des autres plaintes exprimées dans la pétition.

692ème séance,
22 mars 1956.

1417 (XVII). Pétition de M. Etienne Njounkam (T/PET.5/402)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Etienne Njounkam concernant le Cameroun sous administration française,

¹³ *Ibid.*, neuvième session, Supplément No 4 (A/2680), p. 172.

¹⁴ *Ibid.*, p. 174.

¹⁵ *Ibid.*, dixième session, Supplément No 4 (A/2933), p. 168.